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ســرویس سیاســی - نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی در مصوبه ای وزارت نفت را مجاز 
کردند نســبت به مشارکت در احداث پالایشگاه 
یا پتروپالایشــگاه جدید خارجی یا تملک سهام 
آنهــا و نیز افزایش ظرفیــت داخلی پتروپالایش 
نفت کشــور اقدام کند. در جلســه علنی مجلس 
و در ادامه بررســی جزییــات لایحه برنامه هفتم 
توســعه، بند )ب( ماده ۴۴ این لایحه به تصویب 
نمایندگان رســید. طبق این مصوبه، وزارت نفت 
مجاز است در راستای توسعه دیپلماسی انرژی، 
حضور در بازارهای بین المللی و خنثی ســازی 
تحریم با توســعه صادرات فرآورده های نفتی از 
طریق شــرکت های تابعه ذیربط یا شرکت های 

متقاضی غیردولتی مشــروط بــه أخذ تضامین 
لازم برای دریافت خوراک از جمهوری اسلامی 
ایران، نســبت به مشارکت در احداث پالایشگاه 
یا پتروپالایشــگاه جدید خارجی یا تملک سهام 
آنها و نیز افزایش ظرفیت داخلی پتروپالایش نفت 
کشــور به میزان ۳۰۰ هزار بشکه در روز از طریق 
تهاتــر خدمات )مهلت تنفس( و تجهیزات مورد 
نیاز از محل تحویــل نفت خام مازاد بر تعهدات 
بودجه ای با تصویب شورای اقتصاد اقدام نماید.

سازوکار مجلس برای بهره برداری از 
میادین مشترک

 نمایندگان مجلس در مصوبه ای سازوکاری 
را بــرای بهره برداری از میادین مشــترک تعیین 

کردند. در جلســه علنی مجلس شورای اسلامی 
و در ادامه بررســی جزییــات لایحه برنامه هفتم 
توســعه، بند الــف ماده ۴۴ لایحــه به تصویب 
نمایندگان رسید. طبق این مصوبه، با هدف تولید 
حداکثری و در راستای توسعه دیپلماسی انرژی 
و حضــور در بازارهای بین المللی، اقدامات زیر 

انجام می گیرد:
الــف- وزارت نفت مجاز اســت از طریق 
شــرکت ملی نفت ایران بدون واگذاری مالکیت 
در میادین مشترک، نســبت به عقد قراردادهای 
بهره برداری مشترک با همسایگان و همچنین عقد 
قراردادهای مشارکت در تولید میادین مشترک با 

رعایت اصل ۷۷ و قوانین اقدام نماید.

مجوز مجلس به وزارت نفت برای مشارکت در احداث 
پالایشگاه های خارجی

ارائه طرح استیضاح وزیر آموزش و پرورش؛ 
چهار ماه پس از رای اعتماد!

 خضریان : درخواست استیضاح وزیر 
آموزش پرورش تقدیم هیات رئیسه مجلس 

شد
علی خضریان از ثبت استیضاح وزیر آموزش 
پــرورش و آغاز روند قانونــی آن خبر داد و گفت: 
در مدت تصدی مسئولیت وزارت آموزش پرورش 
توسط آقای صحرایی، نه تنها آنچه در برنامه ایشان 
به نمایندگان اعلام شده بود، محقق نشده است، بلکه 
در موارد متعددی عکس آن نیز در حال انجام است.
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر 
و پردیس افزود: استیضاح وزیر آموزش پرورش با 
محورهای متعددی همچون ضعف در برنامه ریزی 
بــرای تأمین معلمان مورد نیاز پیش از آغاز ســال 
تحصیلــی ۱۴۰۲_۱۴۰۳ و در نتیجــه کمبود معلم 
در بســیاری از مناطق کشور، تأخیر در اعلام نتایج 
آزمون آموزگاری و دبیری، فقدان برنامه ای منسجم 
برای اجرای سند تحول بنیادین و پرداخت افراطی 
به کارهای حاشــیه ای و گفتمانــی، اظهارنظرهای 
غیرحساب شــده و فقدان مدیریتی صحیح مسائل 
آموزش و پرورش در رسانه، تراکم بالای کلاس های 
درســی و شرایط نامناســب مدارس در آغاز سال 

تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۳ به ثبت رسیده است.
عضو هیأت رئیسه کمیسیون اصل نود مجلس 
در تشریح دیگر محورهای استیضاح وزیر آموزش 
و پرورش، یادآور شــد: مسأله تعمیق ناعدالتی های 
آموزشی و عدم رسیدگی به مصادیق فقر آموزشی، 
از جمله بی ســواد مطلــق و بازماندگان و تارکان از 
تحصیــل، مطالب زائــد و حافظه محوری در کتب 
درســی و در روش های تدریس و ارزیابی با وجود 
تذکر چندباره رهبر معظم انقلاب و کارشناســان، 
وضعیــت فرهنگی اســفناک در مدارس و ضعف 
برنامه ریزی مسئولان آموزش و پرورش که موجب 
آســیب های اجتماعی شدیدی شــده و همچنین 
تخلفــات مالی در صندوق ذخیره فرهنگیان و عدم 
تمکین به قانون مجلس برای اصلاح اساســنامه در 
سامانه مجلس جهت جمع آوری امضای نمایندگان 
ثبت شده و با توجه به امضای دیگر نمایندگان، این 
اســتیضاح امروز تقدیم هیأت رئیسه مجلس شده 

است.
خضریان با اشــاره به بازگشــایی مدارس در 
مهرماه ســال جاری، گفت: متأســفانه شاهدیم به 
دلیل کســری قابل توجه معلم، بسیاری از مدارس 
کشــور با فقدان معلم مواجه شده اند. به عنوان مثال 
در تهــران بیش از چهار هــزار معلم کمبود وجود 
دارد که این مســأله عملًا موجب تعطیلی مدارس 
یا افت شــدید کیفیت آموزشی شده است، در حالی 
که پیش از این مشخص بود در سال جاری به دلیل 
نهایی شــدن اجرای رتبه بندی و افزایش حقوق ها، 
 بسیاری از معلمان در شرف بازنشستگی درخواست 

بازنشستگی خواهند داد.
این نماینده مــردم در مجلس یازدهم، افزود: 
مطابق ماده ۲۸ اساســنامه دانشگاه فرهنگیان، تمام 
افــرادی که از طریق آزمون های اســتخدامی وارد 
شغل معلمی می شوند، باید یک سال دوره آموزشی 
ببینند. این دوره ها در سال های گذشته عمدتاً به دلیل 
تأخیر در اختصاص ردیف های استخدامی و به  تبع 

برگزاری آزمون و اعلام نتایج به دوره هایی کوتاه تر 
کاهش پیدا می کرد. اما در ســال جاری نتایج آزمون 
آموزگاری در ۳۱ شهریورماه اعلام شد و نتایج آزمون 
دبیری نیز که همچنان اعلام نشــده است. لذا اعلام 
دیرهنگام یعنی معلمانی که بایســتی در اول مهرماه 
تدریس می کردند و جایگزین معلمان بازنشســته 
می شــدند، آموزش که هیچ، حتی نمی دانستند چه 
کتابی را باید تدریس کنند! و پیگیری ها از ســازمان 
ســنجش نشان می دهد که سهم بزرگی از تقصیر در 
این تأخیر از ســوی وزارت آموزش و پرورش بوده 

است.
وی با اشاره به وجود عقب ماندگی ها در اجرای 
سند تحول بنیادین، گفت: در حالی که در سال های 
پایانی سند تحول بنیادین هستیم، همچنان بسیاری 
از بندهای این ســند و زیرنظام های آن اجرا نشــده 
و در دوره وزارت فعلــی نیــز جز کارهای روزمره 
و مرســوم برنامه جامعی برای اجرای ســند دیده 
نمی شود و بیشــتر به کارهای نمایشی، همایشی و 
گفتمان سازی پرداخته می شود. در شرایطی که سند 
از مرحله گفتمان ســازی گذشته و نیازمند اقدامات 
و تحولات اجرایی در ســطح ستاد است. بخشی از 
برنامه ها نیز به صورت پروژه هایی است که در ادوار 
مختلف مرســوم بوده و این پروژه ها بیشتر موجب 
اجرای جزیر ه ای ســند و پراکندگی در بودجه های 

تخصیصی است.
خضریان با انتقاد از اظهارنظرهای غیرحساب 
شــده و فقدان مدیریتی صحیح مســائل آموزش و 
پرورش در رسانه، اظهار کرد: در طول مدت وزارت 
فعلی آموزش و پرورش بارها شاهد اظهارنظرهای 
غیرحســاب شده از ســوی جناب وزیر بودیم که 
متأسفانه با واکنش های بسیاری در محیط اجتماعی 
همراه بود. حاشیه سازی با اعلام تغییر ۲۰هزار مدیر 
مدرســه، اظهارنظر عجیب در خصوص وضعیت 
مدارس غیردولتی، واکنش عجیب به منوی غذایی 
منتشر شده از یکی از مدارس غیردولتی و شانه خالی 
کردن از مســئولیت وزارت در خصوص نظارت بر 

مدارس غیردولتی، از جمله این موارد بوده است.
سخنگوی کمیسیون اصل نودم قانون اساسی 
در خصــوص تراکم بالای کلاس های درســی و 
شــرایط نامناســب مدارس در آغاز سال تحصیلی 
۱۴۰۲-۱۴۰۳ گفــت: ســال تحصیلــی در حالی 
آغاز شــده که مشــاهدات میدانی و اخبار واصله 
نشان می دهد، بســیاری از مدارس به خصوص در 
مناطــق محروم دو شــیفت و با تراکم بالای ۴۰ نفر 
و حتــی در مواردی بالای ۵۰ نفر دایر هســتند. این 
تراکم و شیفت بندی عملًا به معنای نابودی کیفیت 
آموزشی است که برنامه منسجمی نیز برای رفع آن 
دیده نمی شــود. وی همچنیــن در انتقاد به تعمیق 
ناعدالتی های آموزشی و عدم رسیدگی به مصادیق 
فقر آموزشی، افزود: در سال تحصیلی جدید، ۹۱۱ 
هزار و ۲۷۲  بازمانده از تحصیل داشته ایم که نسبت 
به ســال تحصیلی ۱۳۹۴- ۱۳۹۵ که تعداد کل ۷۷۷ 
هزار و ۸۶۲ نفر بوده، ۲۶ درصد رشــد داشته است. 
همچنین تعداد دانش آموزان ترک تحصیلی در سال 
تحصیلــی ۱۳۹۳-۱۳۹۴ برابر بــا ۳۴۷ هزار و ۲۰۳ 
نفر بوده که در سال تحصیلی ۱۴۰۰-۱۴۰۱ هرچند 

۱۹.۶ درصد کاهش داشته است، همچنان ۲۷۹ هزار 
و ۱۹ نفر تارک از تحصیل داریم. مطابق سرشماری 
سال ۱۳۹۵ نیز همچنان ۸ میلیون و ۷۰۰ هزار بی سواد 
مطلق بالای ۶ سال داریم. این شرایط در حالی است 
که برنامه مشــخصی در وزارت آموزش و پرورش 
برای حل این مســائل و تقویت مدارس دولتی جز 
همان برنامه های روزمره و برنامه ریزی های تکرار که 

در هر دوره ای مرسوم است، دیده نمی شود.
وی بــا انتقــاد از وجــود مطالــب زائــد و 
حافظه محوری در کتب درسی و روش های تدریس 
و ارزیابــی افزود: با وجود اینکه بارها کارشناســان 
حوزه آمــوزش و پــرورش از حافظه محوری در 
کتب درســی و روش های تدریس و ارزیابی انتقاد 
کرده اند و بســیاری از مطالب کتاب درسی را زائد 
شمرده اند، همچنان تغییر محسوسی در کتب درسی 
دیده نمی شود. رهبر معظم انقلاب نیز در دیدار اخیر 
با فرهنگیان از محتوای زائد در کتب درســی انتقاد 
کردند که با وجود وعده مسئولان اما همچنان اتفاقی 
نیفتاده اســت. بررسی ها نشان می دهد که متأسفانه 
ریشه این عدم اصلاح به آنجا بازمی گردد که بسیاری 
از مســئولان تدوین کتب درسی اساساً اعتقادی به 
ایرادات وارده نمی دانند و جناب آقای صحرایی نیز 

تحولی در این خصوص را دنبال نمی کند.
خضریان یکی از نقاط قابل تأسف در مدارس را 
وضعیت فرهنگی اسفناک دانست و افزود: متأسفانه 
آمار آسیب های اجتماعی اعم از اعتیاد، خودکشی، 
بزهکاری و همچنین کنش هــای دانش آموزان در 
ایام اغتشاشــات ۱۴۰۱ و مراسم بازگشایی مدارس 
در ابتدای ســال تحصیلی جدید کــه مواردی را به 
آقای صحرایی نیز مســتقیم گوشــزد کردم، نشان 
داد کــه فضای فرهنگی و پرورشــی مدارس دچار 
چالش های اساسی اســت که برنامه ریزی عالمانه 
و دقیقــی نیز برای آن وجــود ندارد. کمبود مربی و 
معاون پرورشــی و همچنین مشاور در مدارس نیز 
موجب تشــدید این شرایط شــده است که برنامه 
جامع، تخصصی و دقیقی نیز جز مســائل روزمره و 
برنامه های سالیانه مرسوم در مدارس دیده نمی شود.
عضو هیأت رئیسه کمیسیون اصل نود مجلس 
با اشاره به تخلفات مالی در صندوق ذخیره فرهنگیان 
و عدم تمکین به قانون مجلس برای اصلاح اساسنامه 
این صندوق، گفت: انتشــار یــک فیش حقوقی از 
صندوق ذخیره فرهنگیان در ماه گذشته که نشان از 
اضافه کار عجیب یکی از معاونین صندوق داشت، 
نشــان از عدم نظارت بر این صندوق می باشد. بنده 
با علم به همین مشــکلات در قانون بودجه ۱۴۰۰ 
پیشــنهادی را مبنی بر اینکــه صندوق را مکلف به 
اصلاح اساســنامه کرده بود، ارایه دادم که با توجه به 
تصویب مجلس شــورای اسلامی، متأسفانه با ترک 
فعل مسئولان این صندوق تاکنون همراه بوده است.
خضریان افزود: فقدان شفافیت صندوق ذخیره 
فرهنگیان و گســتردگی هلدینگ هــای آن و عدم 
پرداخت سهمی از سود به فرهنگیان از جمله موارد 
دیگری است که موجب نارضایتی فرهنگیان از این 
صندوق و کاهش عضویت در آن شــده اســت که 
متأسفانه جناب وزیر نیز در خصوص این تخلفات 

منفعل است.
طــرح اســتیضاح وزیر آمــوزش و 
پرورش به هیات رئیسه واصل نشده است

حجت الاســلام علیرضا سلیمی، عضو هیات 
رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: هنوز طرحی 
تحت عنــوان طرح اســتیضاح وزیــر آموزش و 
پرورش به هیات رئیسه مجلس واصل نشده است. 
نمایندگان مجلس در اوضاع کنونی در حال بررسی 
لایحه برنامه هفتم هســتند و اولویت اصلی مجلس 

رسیدگی به لایحه برنامه است.
صحرایــی: تعامــل وزارت آموزش و 
پرورش با نمایندگان مجلس در حد اعلاست
رضا مراد صحرایــی وزیر آموزش و پرورش 
دربــاره علت تلاش برخی نمایندگان مجلس برای 
استیضاح خود اظهار کرد: من در جریان نیستم و در 
جلسه هیأت دولت بودم و خبر ندارم. وی در پاسخ به 
این پرسش که آیا با نمایندگان مجلس تعامل دارید، 
با تأیید این تعامل گفت: همکاری وزارت آموزش 
و پــرورش با نماینــدگان مجلس در حد اعلای آن 
اســت. وزیر آموزش و پرورش افزود: سؤال کردن 
حق طبیعی نمایندگان اســت و اگر پرسشی دارند، 

می پرسند و ما هم پاسخ می دهیم.

سرویس سیاسی -در حالی که رضا مراد صحرایی در نهم خرداد ۱۴۰۲ با ۱۶۷ رأی موافق از مجلس شورای اسلامی به عنوان وزیر آموزش و پرورش 
رأی اعتماد گرفت، شنیده می شود برخی نمایندگان مجلس در حدود چهار ماه پس از این رای اعتماد به دنبال استیضاح این وزیر هستند.

هنوز طرحی تحت عنوان طرح استیضاح وزیر آموزش و پرورش به هیات رئیسه 
مجلس واصل نشــده اســت. نمایندگان مجلس در اوضاع کنونی در حال بررســی 
لایحه برنامه هفتم هســتند و اولویت اصلی مجلس رسیدگی به لایحه برنامه است.

سرویس سیاسی - محمد مخبر 
معاون اول رییس جمهور با حضور 
در نشســته مشــترک وزیر کشور و 
اســتانداران سراسر کشور در جریان 
نیازمندی ها و پیشــنهادات استان ها 

قرار گرفت.
احمــد وحیــدی در حاشــیه 
نشســت بــا اســتانداران در جمع 
خبرنگاران داخلی، گفت: در جلسه 
ای که با حضــور معاون اول رئیس 
جمهور برگزار شــد دو موضوع در 
دستور کار بود. وی محرومیت زدایی را اولین دستور کار جلسه عنوان کرد و 
افزود: در حوزه محرومیت زدایی پیشنهاداتی برای تسریع و تکمیل پروژه ها 
توســط استانداران مطرح شد که معاون اول رئیس جمهور موارد مطرح شده  

به ویژه آبرسانی به مناطق محروم را  یادداشت کرد.
وی ادامه داد: مولدسازی موضوع دوم جلسه بود. با کمک منابع حاصله 
می توان پروژه های بســیاری را دنبال کرد. اگر استانداران اختیارات بیشتری 
در این زمینه پیدا کنند، می توانند کارهای خوبی در حوزه های عمرانی انجام 

دهند.

ســرویس سیاسی - رئیس مجلس شورای اســلامی و رئیس سازمان 
برنامه و بودجه از جداول رویایی و تخیلی کمیسیون تلفیق انتقاد کرده و این 

اهداف را دست نیافتنی خواندند.
در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی و در جریان پانزدهمین نشست 
بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه، نمایندگان با ماده )۴۲( لایحه که در حوزه 

انرژی است موافقت کردند.
طبــق ماده )۴۲( کــه به تصویب نمایندگان رســید، در اجرای بند )۸( 
سیاســت های کلی برنامه هفتم و به منظور تحقق اهداف کمّی زیر مطابق با 

احکام این فصل اقدام می شود:
پیــش از رای گیری محمدباقری بناب نماینــده مردم بناب در مجلس 
درمخالفــت با این ماده گفت: به رغــم اینکه امکان تحقق این جدول وجود 
ندارد، دولت را ملزم به اجرای این جدول می کنیم و به نظر می رسد دوستان 

کمیسیون تلفیق، رویایی به لایحه نگاه کردند.
وی افزود: اگر امکان ســرمایه گذاری در این حوزه ها وجود دارد باید 
نسبت به انجام آن اقدام کرد ولی به نظر می رسد حداکثر ۵ تا ۱۰ درصد امکان 
تحقق این برنامه در این جدول وجود دارد و بهتر اســت دوســتان واقعیت 

های کشور با ببینند.
قالیباف: کمیسیون تلفیق جداول را رویایی تنظیم کرده است 
محمدباقرقالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی در پاسخ به سخنان 
باقری بناب گفت: با ســخنان اقای باقری که مــی فرمایند جداول را رویای 
تنظیم کردیم موافقم. به عنوان نمونه در تولید بنزین گفتیم در پایان سال برنامه 
هفتم به ۱۲۹ لیتر در روز برســیم در حالی که هم اکنون در ۱۳۷ میلیون لیتر 

در روز مصرف داریم.
رییس مجلس شــورای اســلامی افزود: همین الان این جدول کمتر از 
مصرف روزانه است و باید در مجلس تدبیری انجام می دادیم تا نحوه مصرف 
سوخت بهینه می شد. ۲.۵ برابر کشورهای صنعتی، مصرف سوخت داریم.

وی با بیان اینکه باید جلوی بد مصرف کردن را بگیریم، تصریح کرد: به 
عبارتی مصرف از تولید پیشی گرفته که باید اصلاح شود.

صدیــف بــدری در موافقت با مــاده )۴۲( گفت: بــرای اینکه به عدد 
مشــخصی در قانون ۵ ســاله برســیم باید از ظرفیت های کشور و ظرفیت 

نخبگان و سرمایه گذاری داخلی استفاده کنیم.
نماینده مردم اردبیل در مجلس یادآور شد: ا ز طرفی مصرف بنزین بسیار 
بیشتر از مصرف روزانه است و برای رفع این ناترازی ها تهیه جدولی که سبب 
بهبود و تعادل آن شود بسیاری ضروری است و این ارقام کمک کننده است.

منظور: جداول کمیسیون تلفیق دست یافتنی نیست
داود منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه در مخالفت با ماده )۴۲( عنوان 
کرد: یکی از اهداف لایحه هدف گذاری در بخش انرژی اســت و امیدواریم 
تا پنج سال آینده شاهد تحول در بهینه سازی انرژی باشیم که ظرفیت زیادی 

برای بهینه سازی باقی است.
رییس ســازمان برنامه و بودجه افزود: در تغییراتی که کمیســیون تلفیق 
در این جدول انجام داده اســت، فراتراز ظرفیت دســت یابی است و اگر این 
موارد اصلاح شود با توجه به آنچه در لایحه پیش بینی کردیم متعهد به انجام 

آن خواهیم شد. 
وی ادامه داد: به عنوان مثال بهره وری تولید برق در نیروگاه است. چرا 
که بهره وری نیروگاه ها ۳۷ درصد است و دولت هدفگذاری کرده است که 

این عدد به ۴۱ درصد برساند که کار بسیار سنگینی است.
منظور تصریح کرد: در کمیسیون تلفیق این عدد را به ۴۴ درصد رسانده 
اند کــه افزایش ۳ درصدی یعنی یعنی چند ۱۰ هزارمیلیارد تومان ســرمایه 
گذاری لازم اســت چرا که به راحتی نمی توان هم ۴ درصد پیش بینی دولت 
را محقق کرد و هم اینکه ۳ درصد کمیســیون تلفیق را به نتیجه رســاند که از 

نظر ما این هدف دست یافتنی نیست.
رییس سازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: نمونه دیگر اینکه میانگین بهره 
وری نیــروگاه های جدید ۵۵ درصد شــود درحالی بهره وری نیروگاه های 

جدید ۵۱ تا ۵۲ درصد است.
وی با بیان اینکه در نیروگاه های بزرگ و حرارتی با مقایس زیاد امکان 
تحقق این ارقام وجود ندارد، گفت: لازمه اینکه به ۵۵ درصد برسیم تغییر خط 

تولید مپنا لازم است ولی تحقق پذیری آن جای سوال دارد.
منظور  تصریح کرد: بخش دیگری که دوســتان کمیســیون تلفیق به آن 
پرداختند، رشــد و توسعه ظرفیت پست های انتقال توزیع برق است که ۲۵ 
درصد در نظر گرفته شــده و باید طبق این عدد ســالی ۵ درصد به ظرفیت 
پســت ها اضافه کنیم که بار مالی زیادی دارد و این افزاش ها و هدفگذاری 

های اضافی قابل تحقق نیست.
منظور تاکید کرد: به جای تاســیس پست که اغلب مستهلک است باید 
پست احداث کنیم. به عبارتی هم باید پست جدید احداث کنیم و هم ۵ درصد 

به پست های جدید اضافه کنیم که قابل تحقق نیست.

سرویس سیاسی - رئیس کمیته 
شــفافیت شورای شهر تهران با تاکید 
بر ایــن که عدم انتشــار کامل موارد 
مصوب در سامانه شفافیت، مصداق 
ترک فعل اســت، گفت: شــهرداری 
تهــران حتما باید میــزان هزینه کرد 
سفرهای خارجی مدیران و کارکنان 
خود و حتی اعضای شــورای شهر را 
به صورت عمومی در سامانه شفافیت 

اعلام کند.
»احمد صادقــی«، رئیس کمیته 

شفافیت و شهر هوشمند شورای اسلامی شهر تهران در پاسخ به این سوال که 
چرا با وجود درج اطلاعات کلی درباره ســفرهای مدیران و کارکنان مدیریت 
شــهری به خارج از کشور در سامانه شفافیت، شهرداری تهران هنوز جزئیاتی 
مانند هزینه این سفرها را در سامانه مذکور منتشر نمی کند، توضیح داد: براساس 
مصوبات شــورای شهر و آنچه در جلســات ستاد ارتقای سلامت نظام اداری 
به تصویب رسیده است، شهرداری تهران ۴۲ تکلیف قانونی درباره بارگذاری 
موارد مختلف در ســامانه شــفافیت دارد که هرکدام از این تکالیف آیتم های 
مختلفی را شــامل می شــود که یکی از این آیتم ها، میزان هزینه کرد سفرهای 
خارجی است و حتما باید به صورت عمومی در سامانه شفافیت اعلام شود. 

عضو کمیســیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر تهران خاطرنشان 
کرد: براســاس مصوبه مدیریت تعارض منافع در مدیریت شهری پایتخت و 
همچنین مصوبات ستاد ارتقای سلامت نظام اداری، یکی از تکالیف شهرداری 
تهران برای انتشار یا به روزرسانی موارد مختلف در سامانه شفافیت، جزئیات 
اطلاعات سفرهای خارجی مدیران و کارکنان شهرداری و حتی اعضای شورای 
شهر است و یکی از جزئیاتی که الزاما باید اطلاع رسانی شود، میزان هزینه کرد 

سفرها است. 
وی افــزود: با توجه به این که شــهرداری تهران یک موسســه عمومی 
غیردولتی است و وابستگی بودجه ای به دولت ندارد و با بودجه عمومی اداره 
می شود، بدیهی است که باید گزارش عملکرد بودجه و هزینه کردهای خود را 
به آحاد شهروندان گزارش دهد و این گزارش باید در دسترس عموم قرار گیرد. 
در چنین شرایطی با توجه به این که هزینه های سفرهای خارجی نیز عمدتا از 
بودجه عمومی شهرداری تامین می شود، این هزینه ها نیز باید از طریق سامانه 

شفافیت شهرداری تهران به اطلاع همه شهروندان برسد. 
رئیس کمیته شفافیت شورای شهر تهران در پاسخ به این سوال که با توجه 
به تذکرات متعدد اعضای شورا درباره لزوم درج موارد مختلف توسط شهرداری 
تهران در سامانه شفافیت، چرا مدیریت شهری پایتخت هنوز عقب ماندگی هایی 
در تکمیل و به روزرســانی اطلاعات این ســامانه دارد، اظهار داشت: تکمیل 
اطلاعات سامانه شفافیت و انتشار مواردی که جزئیات آن به تصویب شورای 
شهر و ستاد ارتقای سلامت نظام اداری رسیده است، از جمله اموری است که 
در کمیته شــفافیت و شهر هوشمند شورا به صورت مجدانه پیگیری می شود 
و برای این منظور، هر هفته جلساتی را با مسئولان شهرداری برگزار می کنیم. 

وی در پایــان تصریح کرد: متاســفانه گاهی نقص برخی ســامانه های 
شهرداری باعث عدم انتشار کامل اطلاعات لازم در سامانه شفافیت می شود که 
در این زمینه نیاز به تکمیل و توسعه سامانه ها وجود دارد؛ اما در برخی موارد، 
مقاومت های ساختاری و سازمانی سبب می شود که اطلاعات به صورت کامل 
در ســامانه شفافیت منتشر نشود. البته شــهرداری تهران قطعا ملزم به اجرای 
مصوبات شــورا است و عدم انتشــار کامل موارد مصوب در سامانه شفافیت، 

مصداق ترک فعل است. 

سرویس سیاسی -عضو فراکسیون انقلاب مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه نباید برای رای آوری اقدام به ســیاه نمایی و ناامید کردن مردم کرد، گفت: 
جمعی از نمایندگان صحبت کردم آنها دغدغه حضور مردم برایشــان اهمیت 
بیشــتری دارد تا اینکه به مجلس راه یابند و این دیدگاه نشــان دهنده اهمیت 

انتخابات سال جاری است که باید باشکوه برگزار شود.
حجت الاسلام حسین جلالی با اشاره به استقبال فعالان سیاسی و داوطلبان 
انتخابات مجلس از پیش ثبت نام  در انتخابات مجلس شــورای اســلامی اظهار 
داشت: انتخابات ۱۱ اسفند ماه سال جاری مجلس دوازدهم و خبرگان رهبری 
باید یکی از زیباترین و تماشایی ترین صحنه های انتخابات باشد، البته استقبال 
خوبی که از پیش ثبت نام مجلس شد، نشان می دهد که حضور مردم حداکثری 
خواهد بود. وی اظهار داشــت: دوربین های دشــمن بر وقایع سیاسی کشور ما 
از جمله انتخابات امســال تمرکز کرده اند و نحوه برگزاری انتخابات و میزان 
مشــارکت مردم را رصد می کنند که البته در این میان حضور پرشور در صحنه 
انتخابات، دشــمنان را ناامید کرده و خط بطلانی بر خواســته های باطل آنها در 
ایجاد نفاق است. نماینده مردم رفسنجان در مجلس شورای اسلامی حضور مردم 
پای صندوق های رای را خار چشم دشمنان عنوان کرد و گفت: دشمنان مدعی 
هستنند که عدم استقبال مردم از انتخابات به منزله حمایت نکردن از جمهوری 
اسلامی است گر چه این موضوع معنا داری نیست، اما دشمنان سوء استفاده می 

کنند، پس نباید بهانه دست آنها دهیم.
جلالی اضافه کرد: از آنجا که ســلایق متعدد در انتخابات پیش رو حضور 
دارند باید شــرایط مطلوبی برای حضور حداکثری مردم در انتخابات فراهم و 

زمینه های مشارکت بالا تقویت شود.
وی یادآور شــد: نامزدهای انتخاباتی باید در راستای افزایش مشارکت و 
حضور مردم تبلیغات انتخاباتی خود را انجام دهند و صرفا به برای رای آوری 
اقدام به سیاه نمایی و ناامید کردن مردم نکنند و الگویی از رقابت و رفاقت باشند 
تا انتخابات با سلامت برگزار شود و حرکت آنها در راستای حضور حداکثری 
مردم باشد. عضو کمیسیون فرهنگی مجلس اضافه کرد: با جمعی از نمایندگان 
صحبت کردم آنها دغدغه حضور مردم برایشان اهمیت بیشتری دارد تا اینکه به 
مجلس راه یابند و این دیدگاه نشــان دهنده اهمیت انتخابات سال جاری است 

که باید باشکوه برگزار شود.
جلالی حضور مردم در پای صندوق های رای را پیروزی نظام عنوان کرد 

و اظهار داشت: وقتی نظام قوی باشد مجلس و دولت قوی خواهیم داشت.
وی تصریح کرد: در این دوره از انتخابات به دنبال پیروزی شخص و جناح 
خاصی نیستیم بلکه پیروزی نظام مهم است و این پیروزی وقتی محقق می شود 

که مردم پای صندوق های رای حضور یابند.

وزیر کشور خبر داد؛

پیشنهادهای استانداران به مخبر 
برای محرومیت زدایی

بررسی جزئیات لایحه برنامه هفتم:

جداول تخیلی کمیسیون تلفیق صدای 
قالیباف و منظور را درآورد

رئیس کمیته شفافیت شورای شهر تهران:

عدم انتشار کامل مصوبات، مصداق 
ترک فعل است

عضو فراکسیون انقلاب مجلس:

به هر قیمتی نمایندگی مجلس را 
نمی خواهیم

سه شنبه 18 مهر 1402، 24 ربیع الاول 1445 ،10 اکتبر 2023، شماره 4313، صفحه


